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قوه قضاییه به گزارش مجلس درمورد مرتضوی بی توجه است

حسین دهدشتی از ممنوع التصویری رئیس جمهور اصلاحات هم انتقاد کرد و گفت: این چه اوضاعی است که خبرنگار اگر بخواهد همین حرف مرا روایت کن می نویسد "دهدشتی درباره رئیس دولت اصلاحات 
گفت". چگونه صداوســیما عکس رئیس جمهور رژیم صهیونیســتی را پخش می کند اما عکس رئیس دولت سابق خودمان را نه؟ دهدشتی در ادامه نطقش خطاب به حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه 
ای، گفت: شــما بر خلاف آموزه های دینی ترحمی به خانواده فوتبالیســت مرحوم نکردید و درباره او آنگونه سخن گفتید. اما درباره محکومیت حمله کنندگان به عربستان گفتید که چند نفر بازداشت شدند. آیا 
می توان امیدوار بود که روزی نام آنها را هم بگویید؟ چرا از محکومان حمله به علی مطهری چیزی نمی گویید؟ وی افزود: چرا در قوه قضاییه اگر با برخی خاطیان از این دســت یا برخورد نمی شــود، یا اگر هم 

می شــود هم مسکوت و بی سروصداست؟ چطور جلسه دادگاه زنجانی هر روز برگزار می شود اما دادگاه مرتضوی چندماه یک بار برگزار می شود؟ برای آخرین بار از این تریبون می گویم که تخلفات مرتضوی در 
مجلس اثبات شــده و هزاران ســاعت وقت در جلسات کمیته تحقیق و تفحص صرف شده است. کارشناسان ما معلوم نیست از سوی چه نهادی تعقیب می شدند و حتی در انتخابات اخیر مجلس تهدید شدند اما 

هنوز قوه قضاییه به نتیجه این تفحص توجهی نکرده است. حال آنکه طبق قانون، قوه قضاییه سه ماه فرصت برخورد داشته اما آیا مبتنی با عدل کیفری این موضوع را بررسی کرده؟

اعدام زنجانی یعنی از بین بردن جعبه سیاه
محمد باقری بناب نماینده بناب  با اشاره به 
نامگذاری امســال به نام اقتصاد مقاومتی، 
اقدام و عمــل، گفت: اقتصــاد مقاومتی با 
فســاد محقق نمی شود. فســاد اقتصادی، 
سیاســی، اجتماعی و فرهنگــی همچون 
موریانــه ای ســتون های کشــور را از بیــن 

می برد. وی افزود: لازم اســت دســتگاه های نظارتی بدون حاشیه سازی و 
سیاســی کاری در عمل ثابت کند که می خواهد با فســاد مبارزه کند. متذکر 
می شــوم قوه قضائیه بــا اعدام بابک زنجانی جعبه ســیاه فســاد چندهزار 
میلیاردی را از بین می برد. باقری در ادامه با بیان اینکه ام الفســاد در مسائل 
سیاســی نهفته است،  گفت: این موضوع در شــیوه های انتخابات ریاست 
جمهوری،  مجلس،  شوراهای شهر و روستا نهفته است که اگر جلوی فساد 

در انتخابات گرفته نشود انکار مبارزه با فساد در جامعه نخواهیم داشت. 

بحث انصراف عارف بحث انحرافی است
رســول منتجب نیا با بیان اینکــه در رقابت 
احتمال پیروزی و شکســت هســت گفت: 
بحــث انصــراف عــارف بحــث انحرافی، 
گمراه کننده و غیرمنصفانه اســت. ایشــان 
نمــاد مطالبــات مــردم، خواســت و امید 
آنهاســت. وی تاکید کرد: مردم به ایشــان 

امید بستند و در انتظار تحول از سمت او هستند. چرا عارف رأی نیاورد؟ چرا 
شکست بخورد  ایشان شایســتگی برای مدیریت دارند. دلیلی ندارد ایشان 
رأی نیاورد. منتجب نیا افزود: از طرفی نباید کسی این انتظار را داشته باشد 
که او کناره گیری کند. قرار نیست تا آخر عمر یک نفر ایثار کند. بگذار دیگران 
ایثار کنند. اکنون از چنین کسی انتظار داشته باشیم مجددا انصراف دهد؟ 
انتظار بحقی نیست. او همچنین اضافه کرد: علاوه بر رئیس جمهور دوران 
اصلاحات، هم آقای هاشمی و هم دیگر بزرگان بر این مسئله تأکید دارند.

لاریجانی برای ما خبرالموجودین است
حمیدرضا ترقی گفــت: در حال حاضر 180 
نماینده از ریاست لاریجانی بر مجلس دهم 
حمایت کرده اند.  عضو شورای مرکزی حزب 
موتلفه اسلامی تصریح کرد: هیچکدام از دو 
جریان سیاسی کشور نتوانستند اکثریت نسبی 
مجلس را به دست آورند. با توجه به این شرایط 

هر دو جناح سعی می کنند که با مستقل های مجلس دهم برای انتخاب رئیس 
ائتلاف کنند. وی گفت: با توجه به تعداد نمایندگان اصول گرا و مستقلین نزدیک 
به جریان اصول گرا برای آنها لاریجانی خیرالموجودین است. ترقی در مورد نظر 
دولت درباره ریاســت مجلس دهم گفت: قبل از انتخابات نظر دولت بر روی 
ریاست لاریجانی مثبت بود ولی بعد از انتخابات این نظر را پنهان کرد ولی باید 
گفت عملکرد لاریجانی در دو سال گذشته به نفع دولت بوده است و من فکر 

نمی کنم دولت با ریاست لاریجانی مخالفتی داشته باشد.

با عملکرد صداوسیما در 
قبال برجام موافق نبودم

علــی لاریجانــی در آییــن تکریــم و معارفــه رئیس 
صداوســیما که صبح امروز در ســالن همایش های 
صداوســیما برگــزار شــد، از عملکرد صداوســیما 
درخصوص برجام انتقاد کرد. لاریجانی در سخنانش 
با اشــاره به برخی ســخنان ســرافراز در این مراسم 
درخصوص عملکرد صدا و سیما در زمان مذاکرات 
هســته و برجام، افزود: در موضوع برجــام، رادیو و 
تلویزیون بــا آراء مختلف مواجه اســت و باید در این 
رابطه اســتراتژی روشن داشــت و بنده، هم نسبت 
به رادیو و تلویزیون و هم نســبت به مسئله هسته ای 
بیگانه نیستم. رییس قوه مقننه ادامه داد: در موضوع 
گاهانه و  هسته ای مســیر جمهوری اسلامی ایران آ
خوب بود و تصمیم کشــور مبنی بــر انجام مذاکره، 
کار بســیار عاقلانــه و داهیانه ای بود زیرا دشــمنان 
می خواســتند ایران گرفتار تحریم هــا بماند.نماینده 
مردم قــم در مجلس افزود: در موضوع هســته ای 
کار با محاســبه پیش رفت و در جاهایــی که نرمش 
نشــان دادیم خیلی به زیان کشــور نبود و فوایدی به 
همراه داشت و در حدود 3 سال در جلساتی با سطوح 
مختلف و ابعاد سیاســی و فنی بحث ها انجام شد تا 
جمهوری اســلامی به تصمیم گیری در این موضوع 
رسید. لاریجانی خاطرنشــان کرد: یک عده از ابتدا 
مخالف این موضوع بودند که باید به آن ها نیز احترام 
گذاشــت و ممکن است دلایل سیاســی یا هر دلیل 
دیگری داشته باشــند، اما به هرحال تصمیم گرفته 
شــده و حال سوال این اســت که باید از این موضوع 
بهره ببریم یا دوباره دعوا را بیاندازیم؟ که صدا و سیما 

باید این موضوع را خود تحلیل و حل کند.

برجام تصمیم نظام بود، مثل تصمیم 
درمورد سوریه

نماینده مردم قم در مجلس همچنین تصریح کرد: 
صدا و ســیما علی القاعــده رادیــو و تلویزیون نظام 
جمهوری اسلامی ایران است و تصمیم گرفته شده 
در مسئله هســته ای مانند بسیاری از مسائل دیگر، 
تصمیم نظام است؛ به طور مثال اگر در سوریه نظام 
از مبارزه علیه تروریست ها حمایت می کند، چرا شما 
این موضوع را بــاز نمی کنید که آیا رفتن به ســوریه 
خوب اســت یا نیســت؟ اینکه با تروریست ها مبارزه 
کنیم بد است یا خوب؟ چرا شما این کار را نمی کنید؟ 

در مسئله هسته ای نیز همین طور است.
وی ادامه داد: سوال این است که آیا اکنون فرصت 
مناسبی برای استفاده کردن از برجام است؟ استفاده 
به نحوی است که مردم برای انجام سرمایه گذاری 
امیدوار شــوند؛ لذا اگر دوباره مناقشــات را برجسته 
کنید فرصــت را از کشــور می گیرید پــس انتخاب 

درستی صورت نگرفته است.
لاریجانی در ادامه یادآور شــد: از نظرات موافقان و 
گاه هستم و ممکن است در بعضی  مخالفان برجام آ
جاها درست باشــد؛ اما طرح مسائل و چالش ایجاد 
کردن چه بهره ای دارد؟ یک زمانی طرح مســئله و 
بررسی ممکن بود لازم باشد -البته با کیفیت مطرح 
شدن با آن وضعیت نیز خیلی موافق نبودم ولیبه هر 
حال ســلیقه ای بود- و این کار را شما انجام دادید، 
حال که زمان گذشته باید از فرصت ها استفاده کرد.
رئیس نهاد قانونگذاری خاطرنشان کرد: در موضوع 
برجام باید نگاه ملی داشت و به بهره ای که برای ملت و 
نظام ایجاد شده توجه کرد. مسیر برجام طی شده و باید 
از آن اســتفاده شود. استفاده یعنی ایجاد فضای آرام 
و امیدوارکننده. بنابراین وقت این نیست که بازگردیم 
و با عنوان چالش ها ســوال مطرح کنیم؛ بلکه باید از 

راه حل منطقی و ملی به مصلحت کشور نگاه کرد.

خبرآنلاین نوشت: دیپلماتی با سودای ریاست جمهوری
سعید جلیلی؛ دیپلماتی با محاسن جوگندمی که 6 سال میزهای مذاکرات هسته ای را در کشورهای مختلف دوره کرد؛ حالا در ایام فراغت 

از مذاکرات، مشی هسته ای دولت روحانی را نقد می کند.

 ایرنا نوشت: ظهور و افول جبهه پایداری از مجلس هشتم تا دهم
جبهه پایداری هر چند فراکسیونی در مجلس نداشت ، اما در 12 سال گذشته تلاش کرد در معادلات سیاسی بهارستان و کنش سیاسی 

بهارستان نشینان نقش موثر ایفا کند. امروز فعالان سیاسی معتقدند این جبهه نمی تواند در مجلس دهم نقش ایفا کند، چون نامزدهای 
موثرش به مجلس راه نیافتند.

 مهر نوشت: هزینه رفتار فائزه را چه کسانی می دهند؟
فائزه هاشمی به عنوان یک فعال شناخته شده اصلاح طلب گویی ادامه حیات سیاسی خود را در تابوشکنی  و حاشیه سازی  می داند و هزینه 

اقداماتش را هم خود و هم جریان اصلاحات باید پرداخت کند.

 جهان نیوز نوشت: تبعات ورود شیخ نور برای تعیین ریاست مجلس دهم
ورود ناطق نوری و هاشمی وزن ریاست لاریجانی را بیشتر می کند و قابل پیش بینی است که خروجی رایزنی هاشمی، ناطق و رئیس دولت 

اصلاحات هم، کنار رفتن عارف خواهد بود.

عکس روزسایت نگار

مراسم تودیع و معارفه 
رئیس صدا و سیما

خبرنامه

تلاش برای پس گرفتن پول ها به سبک مجلس نهم 
پیشنهاد رسایی برای دستبرد به ناوهای آمریکایی در خلیج فارس رد شد

نمایندگان مجلس امروز طرح الزام دولت به پیگیری جبران خســارات ناشی از 
اقدامات آمریکا علیه ایران را بررسی کردند که در نهایت نیز با اکثریت آرا کلیات 
آن تصویب شــد. اما این طرح مخالفانی داشــت که نظرات خود را بیان کردند 
و نماینده دولت نیز در مجلس حضور داشــت و در این خصوص ســخن گفت. 
همچنین حمید رســایی طرحی جنجالی برای دستبرد به ناوهای آمریکایی در 

خلیج فارس را در راستای این طرح پیشنهاد کرد که رای نیاورد. 

این طرح پختگی لازم را ندارد
در جلسه امروز کمال الدین پیرموذن به عنوان مخالف کلیات طرح الزام دولت 
به پیگیری جبران خسارات ناشی از اقدامات آمریکا علیه ایران صحبت کردند. 
کمال الدیــن پیرموذن نماینده مــردم اردبیل در مجلــس در مخالفت با کلیات 
طرح با تأکید بر اینکه این طرح از پختگی کامل برخوردار نیست، گفت: ترسم 
از آن است که با عجله طرحی را تصویب کنیم که ملعبه ای برای شیطنت بیشتر 
استکبار باشد. لذا باید طرحی را به تصویب برسانیم که موجبات درهم ریختگی 

نظام حقوقی نشود. 
پیرموذن تأکید کرد: ما فقط شــعار مرگ بر آمریکا ســر می دهیم در حالی که با 
فرار مغز ها آن کشــور را تقویت می کنیم لذا درخواست دارم که طرحی معقول، 
 کارساز و ضداستکبار با مشارکت دولت و سردمداران نبرد دیپلماسی تهیه کنیم 

تا مشکلی برای دولت برآمده از اراده ملت پیش نیاید. 
همچنین معاون پارلمانی وزارت امور خارجه که در جریان رســیدگی به کلیات 
طرح الزام دولت به پیگیری جبران خسارات ناشی از اقدامات و جنایات آمریکا 
علیه ایران و اتباع ایرانی در مجلس حضور داشت گفت:  بیش از 50 میلیارد دلار 
تاکنون آمریکا توسط محاکم دادگستری ما و براساس شکایت اتباع و پیگیری 

قوه قضاییه و همکاری دولت محکوم شده است.
حســن قشــقاوی اظهار کرد:  در این که اقدام آمریکا خلاف صریح حقوق بین 
المللی اســت اجماع ملی در کشــور وجود دارد. حتی از نظر دیوان بین المللی 
دادگســتری هم اقدام آمریکا مردود است و در این فرآیند سیاسی ترین سیستم 
قضایی در دنیا سیســتم آمریکا اســت که هــر وکیلی با پــول و نزدیکی به لابی 
صهیونیست حرفش ذی حق تر است. وی با بیان این که در مورد مسایل قضایی 
باید کلمه به کلمه آن با حساسیت بیشتری مورد توجه قرار گیرد گفت: در همین 
مجلس قوانین بسیاری تصویب شــده و آیین نامه های اجرایی هم تعیین شده 
اســت و بنده بر اساس این قوانین اســت که می گویم تا 50 میلیارد دلار تاکنون 

محاکم دادگستری ما آمریکا را محکوم کرده اند.
معاون کنســولی و پارلمانی وزارت امور خارجه در ادامه اظهار کرد:  قانون الزام 
دولت به پیگیری حقوق جانبازان وقربانیان جنگ شیمیایی مصوب سال 87 ، 
قانون صلاحیت دادگستری جمهوری اسلامی ایران برای رسیدگی به دعاوی 
مدنی علیه دولت های خارجی، قانون الزام دولت به پیگیری و استیفای حقوق 
دیپلمات های ایرانی آســیب دیده از اقدامات دولت های خارجی به ویژه دولت 
آمریکا مصوب سال 89 و قانون پیگیری حقوقی و سیاسی نقش و دخالت آمریکا 
و انگلیس در کودتای 28 مرداد 32 مصوب سال 92 از جمله این قوانین هستند 
که آیین نامه اجرایی هم دارند، لذا بر اســاس این قوانین است که با هماهنگی 

کامل دولت و قوه قضاییه بیش از 50 میلیارد دلار بر اســاس شکایت اتباع ما و 
پیگیری قوه قضاییه و همکاری بی بدیل دولت، آمریکا محکوم شده است.

قشقاوی تصریح کرد: با کلیت این طرح مشکلی نداریم. این مساله مورد اجماع 
ملی است، همچنین موضع رئیس جمهور، رئیس مجلس و قوه قضاییه هم در 
این میان روشن اســت. وی در ادامه خطاب به نمایندگان بیان کرد: همچنین 
نامه ی ظریف وزیر امور خارجه به بان کی مون در اردیبهشت ماه تندتر از اظهارات 
شما در اینجا بوده است، لذا همانطور که پیگیری اجرای تعهدات برجام اجماع 
ملی و اتفاق نظر همه جناحها است این مساله هم همین طور است. او در پایان 
اظهار کرد:  اشــکالاتی وجود دارد و باید جایگزینی برای آنها درنظر گرفته شود 
تا اشکالات برطرف شود. مسائل حقوقی به دقت نیاز دارد و بنده اینجا هستم تا 

موارد را با ظرافت حقوقی خدمت شما بگویم.

پیشنهاد دستبرد به ناوهای آمریکا در خلیج فارس 
اما حمید رســایی نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی، در جریان 
بررسی طرح الزام دولت به پیگیری جبران خسارات ناشی از اقدامات و جنایات 
آمریکا علیه ایران و اتباع ایرانی،  پیشــنهاد ضبط اموال آمریکا در تنگه هرمز را 
مطرح کرد با مخالفت مجلس مواجه شــد. در پیشنهاد رسایی آمده بود: دولت 
می تواند حسب شرایط از طریق ضبط اموال ایالات متحده که از تنگه هرمز عبور 

می کنند، نسبت به بازپس گیری حقوق ملت ایران اقدام نماید.
رسایی در توضیح این پیشنهاد گفت: آمریکایی ها تاکنون 48 میلیارد دلار حکم 
صــادر کردند و 80 میلیارد دلار هم در دســت دارند، آنان بــرای ما برنامه ریزی 
کرده اند، اگر ما بخواهیم به این شکل منفعلانه عمل کنیم، درست نیست. او با 
اشاره به غارت 2 میلیارد دلار از اموال بلوکه شده ایران توسط آمریکا، گفت: امام 
می گفت آمریکا مثل سگ هار می ماند و ویژگی سگ هار این است که اگر شما 
از او فرار کنید، او شما را دنبال می کند اما اگر به دنبال او بروی، او فرار می کند. 

فعلا سیاست حاکم این اســت که در حال فرار از آمریکا هستیم و این سیاست 
جواب نمی دهد، به همین دلیل ما این پیشنهاد را مطرح کرده ایم.

رسایی اضافه کرد: وقتی آمریکایی ها دست در جیب ملت ایران می کنند و پول 
ملت ایران را به غارت می برند آن هم بر خلاف همه مقررات و ضوابط بین المللی، 
بنابراین چرا اموال شان باید ازکنار تنگه هرمز رد شود؟ نماینده تهران در مجلس 
تصریح کــرد: باید بگویم اگر بخواهند آمریکایی ها دســت به اموال ملت ایران 
بزنند، تنگه هرمز به شکل منطقی و قانونی ناامن می شود و جلوی کشتی های 
آمریکایی گرفته می شود. رسایی ادامه داد: مطمئن باشید تنها سیاستی که در 
این زمینه پاســخ می دهد، سیاست خمینی کبیر اســت، ناو آمریکایی که وارد 

خلیج فارس شد، بزنید.

پیشنهادی به ظاهر انقلابی، اما خلاف منافع ملی
مجید انصاری معــاون پارلمانی ریاســت جمهوری بعنوان نماینــده دولت در 
مخالفت با پیشــنهاد این نماینده افزود: این که دولــت می تواند کاری را انجام 
دهد، احتیاج به قانون ندارد و الان هم می تواند دولت کارهای مختلفی را انجام 
دهد اما بعضــی از امور در حوزه فرماندهی کل قوا و شــورای عالی امنیت ملی 
اســت. وی ادامه داد: دولت نمی تواند به ارتش و سپاه فرمان دهد که در خلیج 
فارس علمیــات نظامی انجام دهند و این موضوع در حــوزه اختیارات فرمانده 

کل قواست.
معاون امور مجلس رئیس جمهوری اضافه کرد: دشــمنان ما در خلیج فارس 
مانند اسرائیل می خواهند که جنگ نفت کش ها به راه بیفتد، بنابراین نباید علیه 
منافع ملی خودمان اقدام کنیم و اینکار به زیان ایران و خواست اسرائیل است. 
واگر قرار باشــد عملیاتی در خیلج فارس انجام شود باید در شواری عالی امنیت 

ملی مطرح شده و به سپس به تایید رهبر معظم انقلاب برسد.
انصــاری تصریح کــرد: علیرغم ظاهر انقلابــی، این پیشــنهاد دقیقا مخالف 
منافع ملی اســت؛ مانند کاری اســت که علیه ســفارت عربســتان انجام شد 
و افــرادی با شــعارهای انقلابی به ســفارت عربســتان حمله کردنــد و بهانه 
به عربســتان دادند کــه علیه منافع ملی مــان توطئه کنــد. وی تاکید کرد این 
 پیشنهاد دقیقا بهانه دادن به دســت افرادی است که می خواهند خلیح فارس 

ناامن باشد.
محمد حســین فرهنگی عضو هیات رییســه مجلس نیز در اخطار اصل 110 
قانون اساسی گفت: پیشــنهاد آقای رسایی با وظایف فرماندهی کل قوا کاملا 
مغایر است زیرا اختیار فرمان جنگ و صلح با رهبری است. ابوترابی فرد در پاسخ 
به اخطار فرهنگی آن را وارد دانســت و ادامه داد: اگر این قانون تصویب شــود 
یعنی به دولت اجازه اقداماتی را می دهیم که بدون طی مجاری قانونی می تواند 

آن را انجام دهد یعنی احتیاجی دیگر به اصل 110 قانون اساسی وجود ندارد.
وی سپس اخطار فرهنگی را به رای گذاشت که نمایندگان با 101رای موافق، 
71 رای مخالــف و 4 رای ممتنع از مجموع 209 نماینــده حاضر اخطار را وارد 
ندانستند. سپس پیشنهاد رسایی به رای نمایندگان گذاشته شد که نمایندگان با 
95 رای موافق، 76 رای مخالف و 7 رای ممتنع از مجموع 208 نماینده حاضر 

با پیشنهاد رسایی مخالفت کردند.


